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Protokół Nr LII 

z obrad  sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 26 lutego  2018 r.  

 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1415  Urzędzie Gminy  w Pabianicach.    
 
Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji udział wzięło  15  radnych.  Lista 
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli  sołtysi obecni 
zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu,  Wójt Gminy H. Gajda, 
W-ce Wójt Gminy R. Figiel, Kierownik ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami S. 
Izbicki, Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca prawny A. Jankowski, Kierownik Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach J. Pluciński, p. I. 
Filipczak terapeutka poradni leczenia uzależnień w PZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia 
Petrykozach.  
 
 
Ad. pkt 1. 
 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał 
przybyłych i stwierdził prawomocność obrad.  
 
Ad. pkt 2. 
 
Do protokołu z obrad L i LI radni uwag nie wnieśli.  
Protokoły zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym przez Przewodniczącego Rady 13 
głosami za, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu.  
 
Ad. pkt 3.  
 
Po przedłożeniu przez Przewodniczącego Rady proponowanego porządku obrad z wnioskiem 
o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o numerze roboczym LII/B/2018 w sprawie 
wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny składnika mienia komunalnego oraz 
wnioskiem o poszerzenie proponowanego porządku o  wprowadzenie projektów uchwał w 
sprawach: 
 
1/zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegające na zmianach między działami w dz. 
oświata i wychowanie   
2/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiego przy realizacji zadania doradztwa 
metodycznego 
3/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegających na włączeniu do budżetu gminy 
Pabianice na 2018 r. środków z Powiatowego Urzędu Pracy na zatrudnionych pracowników w 
ramach robót publicznych 
4/zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegających na włączeniu do budżetu gminy 
Pabianice na 2018 r. środków z Powiatowego Urzędu Pracy na zatrudnionych pracowników w 
ramach robót publicznych. 
5/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegających na zmianie planu w związku ze 
zwrotem nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych i wychowawczych.  
Innych wniosków do proponowanego porządku obrad nie było.  
Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek Wójta Gminy o zdjęcie z porządku obrad  
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obrad projektu uchwały o numerze roboczym LII/B/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie w formie darowizny składnika mienia komunalnego, za którym radni opowiedzieli 
się jednogłośnie. 
Następnie  poddawał kolejno do głosowania zgłoszone  w/w wnioski o poszerzenie porządku 
obrad. 
Rada opowiedziała się jednogłośnie  nad każdym ze zgłoszonych wniosków w głosowaniu 
przeprowadzonym odrębnie nad każdym z wniosków.  
Przewodniczący Rady nadał projektom uchwał robocze numery kolejne zgodnie z alfabetem.  
Porządek obrad przyjęty został również jednogłośnie i przedstawia się w sposób zapisany 
poniżej:  
1. Otwarcie obrad LII   sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z  L i LI  sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych. 

7.Sprawozdanie z realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
za 2017 rok. 

8. Funkcjonowanie opieki zdrowotnej w Gminie Pabianice.  

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w  2017  
roku.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pabianice dotyczącej budowy jezdni ulicy Złotej w 
Piątkowisku – Uchwała Nr LII/A/2018 

b/ wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny składnika mienia komunalnego – 
Uchwała Nr LII/B/2018 

c/ uchylenia uchwały własnej – Uchwała Nr LII/C/2018  

d/ zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/312/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 lutego 2017 r. 
w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pabianice – Uchwała Nr LII/D/2018  

e/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice 
dla terenu obejmującego część wsi Bychlew, część wsi Hermanów, część wsi Władysławów i 
część wsi Terenin – Uchwała Nr LII/E/2018  

f/  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice 
dla terenu obejmującego część wsi Jadwinin – Uchwała Nr LII/F/2018  
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g/ programu wsparcia likwidacji lokalnych kotłowni lub palenisk węglowych i zastąpienia ich 
przez źródło o wyższej sprawności wytwarzania ciepła w budynkach mieszkalnych 
zlokalizowanych na terenie Gminy Pabianice w latach 2018-2020 – Uchwała Nr LII/G/2018 

h/ zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 
środowiska do likwidacji lokalnych kotłowni lub palenisk węglowych i zastąpienie ich przez 
źródło o wyższej sprawności wytwarzania – Uchwała Nr LII/H/2018 

i/ wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości 
gruntowej z przeznaczeniem na cel publiczny budowa posterunku Policji – Uchwała Nr 
LII/I/2018  

j/zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegające na zmianach między działami w dz. 
oświata i wychowanie  - Uchwała Nr LII/J/2018 
k/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiego przy realizacji zadania doradztwa 
metodycznego – Uchwała Nr LII/K/2018 
l/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegających na włączeniu do budżetu gminy 
Pabianice na 2018 r. środków z Powiatowego Urzędu Pracy na zatrudnionych pracowników w 
ramach robót publicznych- Uchwała Nr LII/L/2018  
ł/zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018 r. polegających na włączeniu do budżetu gminy 
Pabianice na 2018 r. środków z Powiatowego Urzędu Pracy na zatrudnionych pracowników w 
ramach robót publicznych. 
 
Ad. pkt. 4.  
 
Przewodniczący Komisji przedłożyli informację o pracy od ostatniej sesji.  
Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju M. Lubowicka poinformowała, że 
Komisja odbyła dwa posiedzenia, z których jedno było wspólnym posiedzeniem z pozostałymi 
Komisjami Rady   w temacie rozwoju Gminy Pabianice z uwzględnieniem 
wpływów/dochodów do budżetu Gminy Pabianice. Drugie posiedzenie natomiast indywidualne 
odbyło się w tematach: 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt wraz z 
omówieniem realizacji postanowień wynikających z dotychczas zawartej umowy ze 
schroniskiem dla zwierząt. Komisja zapoznała się z propozycją stawek za nieczystości stałe. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował, 

że Komisja również odbyła dwa posiedzenia między sesjami, z których jedno było 

posiedzeniem wspólnym z pozostałymi Komisjami Rady, drugie odbyło się w tematach: 

funkcjonowania opieki zdrowotnej w Gminie Pabianice. Komisji zostało przedłożone 

sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z realizacji programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych za 2017 rok, Komisja zapoznała się także z 

materiałami na najbliższą sesję Rady Gminy. W sprawach różnych Komisja zapoznała się z 

pismami, które wpłynęły do Komisji; z pismem Wójta o wydanie opinii w kwestii przyznania 

lokalu socjalnego w Petrykozach dla zainteresowanej osoby, która o to mieszkanie występuje, 
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podaniem zainteresowanej. Komisja  po zasięgnięciu informacji pracownika socjalnego 

obecnego na posiedzeniu Komisji negatywnie zaopiniowała wniosek o przyznanie lokalu 

socjalnego.  

Następnie Komisja po zapoznaniu się z pismem Komendanta Powiatowego Policji w 

Pabianicach zwracającego się z prośbą o  podjęcie uchwały w sprawie możliwości 

wykorzystania przez jednostkę Policji w Pabianicach herbu i loga  gminy zaopiniowała prośbę 

pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska  poinformował, że Komisja 

między sesjami wzięła udział jedynie we wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji Rady 

Gminy.  

Nie odbyła indywidulanego posiedzenia z uwagi na to, że ten sam temat  realizowany był  na 

połączonym posiedzeniu Komisji jak i  zarówno był   ujęty w  planie pracy Komisji w miesiącu 

lutym br.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja Rewizyjna 

odbyła między sesjami jedno posiedzenie,  na którym dokończyła kontrolę  rozpoczętą w 

miesiącu styczniu br. w temacie  przestrzegania przez Urząd Gminy Statutu Gminy i innych 

obowiązujących przepisów w zakresie terminowości udzielania odpowiedzi na składane przez 

radnych Gminy zapytania, wnioski i interpelacje”. Podjęła również zgodnie z planem pracy 

kontrolę  realizacji zapisów zawartych w przyjętych uchwałach Rady Gminy dokumentach 

strategicznych (Strategia Rozwoju Gminy i Plan Gospodarki Niskoemisyjnej) Realizacja tego 

tematu nie została jeszcze zakończona. 

Pytań do Przewodniczących Komisji nie zgłoszono.  

Ad. pkt 5.  

Wójt Gminy przedstawił informacje o pracy Urzędu Gminy od ostatniej sesji:  

Informacja przedkłada się następująco:  

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE O PRACY MIĘDZY SESJAMI  

 luty 2018 

W zakresie utrzymania dróg  

1. Przeprowadzono postępowanie przetargowe na wyłonienie wykonawcy usług – profilowania 

dróg gruntowych w roku 2018. Podpisano umowę z  wykonawcą tych usług.   
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2.  Dokonano odbioru  komisyjnego inwestycji pn; Budowa oświetlenia ulicznego  na odcinku 

drogi gminnej 108274E w miejscowości Bychlew –  Jadwinin.        

3.  Przeprowadzono procedurę przetargową i wyłoniono wykonawcę robót w zakresie 

remontów cząstkowych w nawierzchniach asfaltowych dróg na terenie gminy Pabianice.  

4. Zlecono wykonanie wycinki 10 szt. drzew rosnących w pasie drogi gminnej w miejscowości 

Pawlikowice na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową do lasu stanowiącego  

granicę z gminą  Dłutów, które zagrażały bezpieczeństwu sąsiadujących z drogą posesji, 

na które Gmina uzyskała zgodę  na ich usunięcie od Starostwa Powiatowego w 

Pabianicach.   

4   W obrębie ulicy Cynkowej w Piątkowisku dokonano uprzątnięcia gałęzi drzew, które były 

efektem wichury w 2017 roku.  

5. Zakończono i odebrano inwestycję pn. „Budowa sieci oświetlenia ulicznego w miejscowości 

Porszewice” realizowanej  w systemie zaprojektuj i wybuduj.       

6. Ogłoszono przetarg na wyłonienie wykonawcy robót w ramach inwestycji pn.: „Wykonanie 

nakładki asfaltowej na drodze gminnej 108274E na odcinku  Bychlew – Jadwinin”.    

7. Wykonano uzupełnienia ubytków w nawierzchni asfaltowej drogi w miejscowości 

Hermanów  tzw. asfaltem lanym  przez firmę drogową, której zlecono wykonanie tych 

robót  

8. Przeprowadzono konsultacje z mieszkańcami wsi Konin w związku z opracowywaniem 

dokumentacji projektowej na zadanie inwestycyjne pn; „Budowa chodnika przy drodze 

gminnej nr 108254E w m. Konin”.     

9. Uzupełniano ubytki w nawierzchniach dróg przy użyciu szlaki, kruszywa drogowego , masy 

asfaltowej na zimno z wykorzystaniem ciągnika i przyczepy oraz robotników drogowych.  

10. Udzielano odpowiedzi i wyjaśnień na pisma i wnioski kierowane do Urzędu Gminy przez 

mieszkańców w różnych sprawach. 

11. Uzgadniano na bieżąco dokumentacje projektowe w zakresie prowadzenia robót w pasie 

drogowym i umieszczenia urządzeń nie związanych z funkcjonowaniem drogi. 

12. Wydawano decyzje na zajęcie pasa drogowego drogi publicznej w związku z 

umieszczeniem urządzenia obcego nie związanego z funkcjonowaniem drogi. 

13. Wydawano decyzje na lokalizację  i urządzenie zjazdu z drogi gminnej do nieruchomości. 

14. Wykonywano inne czynności związane z bieżącym utrzymaniem dróg na terenie gminy 

Pabianice oraz wykonywano prace biurowe związane z funkcjonowaniem Referatu Dróg i 

Planowania Przestrzennego w Urzędzie Gminy Pabianice. 

W zakresie planowania przestrzennego: 
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 Przeprowadzono 4 sprawy z zakresu opiniowania wstępnych projektów podziału 

nieruchomości. 

 Przeprowadzono 32 sprawy z zakresu wystawienia wypisów i wyrysów, zaświadczeń 

z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  

 Przeprowadzono 3 sprawy z zakresu inne (wyjaśnienia interpretacje, opinie, akty 

prawne dotyczące planowania i zagospodarowania przestrzennego oraz spraw 

budownictwa).  

 Prowadzono czynności wynikające z przeprowadzanych procedur planistycznych 

w związku z uchwalaniem zmiany studium i planów miejscowych. 

      Obecne etapy: 

1. Zmiana studium – częściowo ponowiony etap opiniowania i uzgodnień z właściwymi 

organami.  

2. Jadwinin – etap uchwalania.  

3. Bychlew-Hermanów-Władysławów-Terenin – etap uchwalania. 

4. Piątkowisko –  projekt wyłożony do publicznego wglądu.  

5. Petrykozy Osiedle -  projekt wyłożony do publicznego wglądu. 

6. Górka Pabianicka – kompletowanie dokumentacji w związku z koniecznością 

uzyskania zgody Ministra i opinii Marszałka na zmianę gruntów rolnych (klasy III) na 

cele nierolnicze.   

7. Świątniki – kompletowanie dokumentacji w związku z koniecznością uzyskania zgody 

Ministra i opinii Marszałka na zmianę gruntów rolnych (klasy III) na cele nierolnicze.   

8. Piątkowisko – zmiana uchwały.  

9. Porszewice  - opracowywanie projektu. 

10. Rydzyny - ogłoszenie przetargu na realizację projektów. 

11. Porszewice - ogłoszenie przetargu na realizację projektów. 

12. Bychlew – ogłoszenie przetargu na realizację projektów. 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 
1. Wydano 21 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej (ogółem 

27 w roku 2018) oraz 5 szt. warunków przyłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej  

2. Przygotowano postępowanie w sprawie wyboru biura projektowego do realizacji projektu 

budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Piątkowisku. 

3. Sporządzono sprawozdania roczne z gospodarki wodociągowej i kanalizacyjnej, RRW-2 i 

M-06 
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W zakresie gospodarki nieruchomościami: 

1. Wydano 5 decyzji podziałowych, 

2. Wydano 10 zawiadomień o nadaniu numerów posesji i zaprojektowano 150 szt. numerów 

posesji, 

4. Wykonano 120 szt. wypisów z rej. gruntów do celów służbowych, 

5. Wykonano 20 szt. wypisów z KW do celów służbowych, 

6. Wprowadzono  do rejestru  30 szt. aktów notarialnych, 

7. Sprawy różne - 80 szt. dot. zawiadomień, podziałów nieruchomości, rozgraniczeń 

nieruchomości, oświadczeń i zaświadczeń o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego  

oraz łącznej pow. użytków rolnych w danej gminie wchodzących w skład gospodarstwa 

rodzinnego.  

W zakresie działalności gospodarczej 
1. Przyjęto i wprowadzono 28 szt. wniosków o  wpis do CEIDG, 
 
W zakresie gospodarki gruntami: 
1. Wydano 34 decyzje ustalającej opłatę adiacencka z tytułu wybudowania sieci 

kanalizacyjnej we wsi Piątkowisko 
W zakresie ochrony środowiska 
1. Przeprowadzono 10 postępowań związanych z wydaniem zezwoleń lub zaświadczeń w 

sprawie wycięcia drzew. 
2. Wydano postanowienie opiniujące pozytywnie rolny kierunek rekultywacji dla terenu 

eksploatacyjnego złoża kruszywa naturalnego we wsi Okołowice. 
3. Sporządzono roczne sprawozdanie OŚ-4g. z gospodarowania dochodami budżetu gminy 

pochodzącymi z opłat i kar środowiskowych przeznaczonymi na finansowanie ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej. 

4. Sporządzono roczne sprawozdanie SG-01-2/W w zakresie leśnictwa i ochrony środowiska. 
5. Przedłożono do zaopiniowania  Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania 

bezdomności zwierząt  w Gminie Pabianice w 2018r. 
6. Przygotowano uchwały wprowadzające program i zasady wsparcia likwidacji lokalnych 

kotłowni lub palenisk  węglowych i zastąpienie ich przez źródło o wyższej sprawności  
wytwarzania ciepła w budynkach zlokalizowanych na terenie Gminy Pabianice 

 

W zakresie oświaty, kultury i sportu  

1. W miesiącu styczniu 2018 r. z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez gminę 
korzystało dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być objęta 
opieką.  

2. Przekazano do Kuratorium Oświaty informacje z podziałem kwoty 223 310 zł dotacji 
celowej na wychowanie przedszkolne.  

3. 22 lutego w szkołach gminnych odbyły się eliminacje do Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy 
Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom”.  

4. Trwają prace związane z powstaniem Gminnego Ośrodka Kultury w Bychlewie, polegające 
na opracowywaniu statutu GOK-u i programu funkcjonalno – użytkowego, w celu 
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pozyskania środków na rozbudowę siedziby gminnej instytucji kultury w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

5. Trwa opracowywanie sprawozdania z zamówień publicznych udzielonych w roku 2017. 
Sprawozdanie składane jest corocznie w terminie do 1 marca. 

6. Opublikowano ogłoszenie o zamówieniu publicznym w trybie przetargu nieograniczonego 
na wykonanie projektów planów miejscowych zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów: północnej części wsi Porszewice, wschodniej części wsi Bychlew oraz 
wschodniej części wsi Rydzyny.  

W dniu 25.01.2018 r. oraz 08.02.2018 r. odbyły się posiedzenia komisji ds. podziału środków 

na działalność sportową w 2018 r. 

Na podstawie § 8 Uchwały Nr VI/41/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 31.03.2011 roku w 

sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego polegającego na 

sprzyjaniu rozwojowi sportu na terenie Gminy Pabianice, informuję, że przyznano dotację 

następującym podmiotom: 

 Ludowy Klub Sportowy „ Jutrzenka” Bychlew – 47 000 zł (sekcja piłki nożnej  

36 000 zł, sekcja tenisa stołowego 8 000 zł, sekcja szachowa 3 000 zł) 

 Ludowy Klub Sportowy „ Orzeł” Piątkowisko – 37 500 zł (sekcja piłki nożnej –  

37 500 zł) 

 Gminny Ludowy Klub Sportowy „ Burza” Pawlikowice – 25 500 zł ( sekcja piłki nożnej  – 

7 000 zł, sekcja tenisa stołowego – 11 000 zł, sekcja młodzieżowa tenis i szachy –7000 zł) 

Łącznie rozdysponowano środki w wysokości 110 000 zł 

Wykorzystanie świetlic wiejskich z terenu Gminy Pabianice w miesiącu lutym 2018 r. 

1. Świetlica wiejska w Koninie 

 Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa : Carpe Diem, OSP 

w Koninie, KGW Konin-Majówka; 

 Spotkanie szkoleniowo-organizacyjne dla MDP OSP Konin w zakresie przygotowań do 

konkursu OTWP 2018 oraz udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej; 

 Wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych: 15-19.02.2018 r. 

 10.02.2018 r. zebranie sprawozdawcze OSP w Koninie. 

2. Świetlica wiejska w Jadwininie 

 spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( KGW, rada 



9 

 

sołecka); 

3. Świetlica wiejska w Hermanowie 

 udostępnienie mieszkańcom popołudniami świetlicy ( wspólne gry  bilard, tenis stołowy 

i inn.); na potrzeby udostępnienia świetlicy mieszkańcom w dniu 9-10.02.2018, 

16.02.2018 klucze udostępnił sołtys Hermanowa; 

 17.02.2018 r. spotkanie informacyjne dla mieszkańców sołectwa; 

 Spotkanie Rady Sołeckiej sołectwa Hermanów. 

4. Dom Ludowy w Bychlewie 

 03.02.2018 r. Organizacja zabawy Karnawałowej dla dzieci i członków ZPIT „ 

Bychlewianka” przy współorganizacji Gminy Pabianice; 

 śr w godz. 17-18 odbywają się zajęcia fitness dla mieszkańców; 

 wt-czw 15.30-20.30 zajęcia z kapelą oraz ZPIT „ Bychlewianka” ( 4 grupy zespołu). 

 21.02.2018 r. zebranie wiejskie sołectwa Bychlew. 

5. Obiekt sportowy w Piątkowisku 

 spotkania organizacyjne Zarządu i członków klubu LKS „ Orzeł” Piątkowisko; 

6. Świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 

 w pon/śr/pt w godz. 18.15-20.15 Aerobik / Gimnastyka ogólnorozwojowa 

 pn/śr/pt w godz. 15.30-20.30 Świetlica ogólnodostępna dla mieszkańców gminy. 

 spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa. ( KGW, Rada 

sołecka) 

7. Obiekt sportowy w Bychlewie 

 Spotkania organizacyjne członków i Zarządu LKS „ Jutrzenka” Bychlew; 

 pn/sr/pt spotkania organizacyjno-szkoleniowe drużyny seniorów LKS „ Jutrzenka” 

Bychlew 

 udostępnienie lokalu na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 09-12.02.2018 r.) 

Pozyskiwanie środków zewnętrznych:  

1. Projekt "Gmina Pabianice zapewnia dobrą jakość edukacji w Szkole Podstawowej w  

Bychlewie"   

- przedłożono plan wydatków na 2018 rok w podziale na klasyfikacje budżetowe  

- uzyskano rozliczenie wniosku o płatność składanego w grudniu 2017 r.  

- trwa bieżąca realizacja projektu  
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2. Projekty dotyczące termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Pawlikowicach i Przedszkola 

w Żytowicach w ramach ZIT  

- zakończono etap oceny strategicznej z wynikiem pozytywnym  

- trwa ocena formalna obu projektów, opracowywane są uzupełnienia we współpracy z firmą, 

która sporządziła wniosek o dofinansowanie oraz firmą doradczą zatrudnioną przez 

Stowarzyszenie  Łódzki Obszar Metropolitarny  

- zgłoszono kosztorysy do aktualizacji w ramach przygotowania dokumentacji przetargowej  

3. Projekt dotyczący uzyskania dofinansowania na budowę Gminnego Ośrodka Kultury w 

Bychlewie  

- Gmina otrzymała wezwanie do złożenia wniosku - termin 9 maja 2018  

- trwa przygotowanie dokumentacji niezbędnej do uzyskania dofinansowania tj. uchwały 

niezbędnej do utworzenia odrębnej instytucji kultury, zamówiono opracowanie PFU i 

kosztorysu inwestorskiego, trwa przygotowanie dokumentacji do zamówienia studium 

wykonalności, wniosku oraz analizy popytu na usługi kulturalne.  

4. Małe granty w ramach konkursów LGD BUD-UJ Razem składane przez stowarzyszenia ze 

wsparciem pracowników Urzędu Gminy:  

- siłownia w Piątkowisku przy OSP - projekt pozytywnie przeszedł ocenę w ramach LGD, 

oczekujemy na ocenę ze strony Urzędu Marszałkowskiego Departament PROW.  

- utworzenie 2 szlaków turystycznych na terenie Gminy Pabianice - trwa ocena w ramach LGD, 

opracowane są uzupełnienia do wniosku  

5. Dożynki powiatowe w Piątkowisku 02.09.2018  

- trwa nabór ofert na kompleksową organizację Dożynek, termin składania upływa 26.02.2018  

 

6. Współorganizacja Festiwal POLKA 2018  

- trwa nabór zespołów, prowadzone są rozmowy z sąsiednimi jednostkami samorządowymi 

oraz Starostwem Powiatowym w Pabianicach na temat współorganizacji wydarzenia, 

opracowywane są projekty graficzne materiałów promujących wydarzenie  

- wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie organizacji Festiwalu w ramach 

zadań własnych w obszarze kultury przeszedł pozytywnie ocenę formalną, oczekujemy na 

ocenę końcową, wnioskowane dofinansowanie to 70 tys. zł.  

- złożono wniosek do Narodowego Centrum Kultury w ramach programu Kultura Ludowa o 

dofinansowanie organizacji festiwalu 120 tys., trwa ocena wniosków, 

________________________________________________ 

Uchwałą Sejmiku Województwa Łódzkiego przyjęty został program działań na rzecz wsparcia 
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osób starszych w województwie łódzkim pod nazwą „Karta Seniora Województwa 

Łódzkiego”. 

Celem wprowadzenia Karty Senior jest promowanie aktywności społecznej i poprawa jakości 

życia seniorów, zachęcenie osób 60+ do korzystania z dóbr kultury, edukacji, sportu i innych 

na terenie województwa łódzkiego. Program Karta Seniora Woj. Łódz. Obejmuje szereg ulg i 

zniżek dla seniorów, które oferują instytucje oraz przedsiębiorcy np. Teatr Wielki w Łodzi, 

Teatr Jaracza w Łodzi i inne. 

Wnioski o wydanie Karty Seniora Województwa Łódzkiego można pobrać w sekretariacie 

Urzędu Gminy”.  

Po przedłożonej informacji Wójta Gminy z pytaniami wystąpili: 
Radny A. Skawiński zwrócił się z pytaniem, czy Urząd Gminy występował z wnioskiem do 
Urzędu Marszałkowskiego o dotację  na granty dla sołectw. 
 
Radny Ł. Drewniak pytał o kwestie dot. planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego 
dla  Górki Pabianickiej i Świątnik, w szczególności  dokumentów,  które mają być złożone do 
Ministerstwa, pytał  dlaczego dopiero teraz jest to jak wyraził na tym etapie, skoro z pisma z 
dnia 17.01. br. , które otrzymał od Wójta  dnia 22 stycznia wynika, że już takie dokumenty są   
składane.  
 
Radna Z. Kasperska chciała pozyskać szerszą informację w temacie mającego powstać  
Gminnego Ośrodka Kultury w Bychlewie, na czym ta działalność ma  polegać, pytała też czy 
będzie budowany nowy budynek, jeżeli tak to gdzie. Poza tym pytała co z obecnym domem 
ludowym w Bychlewie.    
 
Mieszkanka wsi Piątkowisko p. M. Lichnowska informowała, że kilka miesięcy temu złożyła 
do Wójta Gminy zapytanie, i nie otrzymała odpowiedzi, jedynie taką, że sprawa została 
przekazana do Rady Gminy.  
W tym miejscu Przewodniczący Rady  poinformował, że przypomina sobie, iż odpisywał na 
pismo mieszkańcom ul. Złotej, Stadionowej i Parkowej w Piątkowisku  w sprawie zalewania 
posesji na w/w ulicach, które zostało wysłane na adres osoby wskazanej w tym piśmie do 
odebrania korespondencji. Mieszkanka poinformowała, że w piśmie składanym przez nią  
podany był jej adres do korespondencji i takiej nie otrzymała.  
 
Radny Ł. Drewniak odnosząc się do sprawozdania Wójta, w którym Wójt informuje, że 
przeprowadzono postępowanie przetargowe na wyłonienie wykonawcy usług  profilowania 
dróg gruntowych w roku 2018 podpisano umowę z  wykonawcą tych usług. Zapytał, co z 
naprawą  dróg które nie są  gruntowymi.   
W  nawiązaniu do odpowiedzi, którą otrzymał z poprzedniej sesji na złożony wniosek w 
sprawie  usunięcia dziur w nawierzchni dróg i w związku z tym  otrzymaną  odpowiedzią, że 
trwa etap wyboru wykonawcy, radny zadał pytanie kiedy wykonawca wejdzie na drogi, ażeby 
prace  wykonać.  
Wójt Gminy odpowiadając na pytanie radnego Ł. Drewniaka udzielił odpowiedzi, że prace te 
będą wykonywane jeżeli tylko pozwolą na to warunki atmosferyczne.  
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W ce Wójt w uzupełnieniu poinformował, że wykonawca został już wyłoniony o czym Wójt 
Gminy informował powyżej w swoim sprawozdaniu.  
 
Radny A. Skawiński przypomniał Wójtowi Gminy,  że Wójt  w dalszym ciągu  nie realizuje 
wniosku zgłoszonego przez niego wcześniej, a dot. świetlic wiejskich. Oczekuje na odpowiedź.  
Więcej spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  
 
 
Ad. pkt 6.  
 
Z wnioskami i zapytaniami do Wójta Gminy wystąpili radni: 
Radny K. Kowalski zgłosił wniosek oraz zapytania na piśmie, które dotyczyły spraw: 

1.  W związku z wykonaniem projektu gminnej drogi wewnętrznej planowanej na 
pozyskanej przez Gminę działce nr 61/2 położonej w Rydzynach wnioskuję o uzyskanie 
przez Urząd Gminy pozwolenia na budowę dot. budowy w/w drogi. 

 
Uzasadnienie: W/w inwestycja została zdjęta ~ pomimo wstępnego jej umieszczenia - z 
listy planowanych inwestycji drogowych w 2018 r. Wniosek opiera się na złożonych przez 
p. Wójta deklaracjach na posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy, jak i przed 
mieszkańcami budynków mieszkalnych położonych przy planowanej drodze, a 
polegających na obietnicy wygospodarowania środków finansowych na realizację w/w 
inwestycji w trakcie roku budżetowego 2018. 
Celem uzyskania wspomnianego pozwolenia jest wyprzedzenie procedur i oszczędność 
czasu związanych z ew. realizacją rzeczonej inwestycji w bieżącym roku. Gdyby jednak 
składane przez p. Wójta obietnice nie zostały spełnione, to uzyskane pozwolenie, ze 
względu na określony przepisami czas jego ważności, w przypadku realizacji inwestycji 
dopiero w 2019 roku, ułatwi przyszłym władzom Gminy (wybranym na nową kadencję) 
umieszczenie tej pozycji w budżecie na 2019 r. 

2. Zapytanie: Czy Urząd Gminy uzyskał, a jeżeli tak to jaką odpowiedź ze Starostwa 
Powiatowego na pismo 19.01.2018 r., a dot. zapewnienia uzgodnienia dokumentacji 
projektowej oświetlenia ulicznego na objętej wykonanym projektem odcinku drogi 
powiatowej przebiegającej przez Rydzyny. 

3. Czy w związku z pozyskaną przez Urząd Gminy analizą powykonawczą odcinka drogi S8 
przebiegającą m.in. przez gminę Pabianice planuje się jakieś działania. Czy dokonano już 
oceny tej analizy pod kątem realizacji uwag zgłaszanych przez mieszkańców gminy w 
związku z hałasem emitowanym przez w/w drogę. 

4. Ponieważ m-c łuty jest najbardziej odpowiedni za względu na przycinanie gałęzi drzew; 
zapytuję czy Urząd Gminy ma zamiar ponowić starania dot. prześwietlenia koron drzew 
rosnących przy drodze powiatowej w Rydzynach pomiędzy latarniami ulicznymi typu 
„hybryda". 

5. Jak, na dzień dzisiejszy. Urząd Gminy ocenia realizację ze strony usługodawcy, umowy 
dot. funkcjonowania monitoringu w Rydzynach ? 

 
Radny Ł. Drewniak zabierając głos odniósł się  do połączonego posiedzenia Komisji w dniu 12 
lutego br. , na którym Wójt poinformował, że gmina nie posiada obecnie terenów pod przemysł 
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i usługi, a wcześniej na ten cel przeznaczone tereny w Porszewicach, nie są już takowymi, 
ponieważ Rada Gminy podjęła  uchwałę o ich zmianie pod budownictwo mieszkaniowe. Radny 
chciał pozyskać informację kiedy taka uchwała została podjęta, chciałby znać treść tej uchwały 
oraz pozyskać wiedzę jak te tereny przedstawiają się w obowiązującym planie 
zagospodarowania przestrzennego. 
 

Radna Z. Kasperska zadała pytanie kiedy będzie realizowane zadanie  dot. budowy  wiat 
autobusowych w Porszewicach.  

Radny A. Skawiński zwrócił się z pytaniem, czy Urząd Gminy podjął działania w związku z 
wejściem w życie zmian w ustawie samorządowej, jeżeli nie kiedy będą podjęte, jednocześnie 
stwierdzając iż uważa, że Urząd powinien być przygotowany w związku z powyższym przed 
rozpoczęciem nowej kadencji.    

Radny A. Skawiński przypomniał również , że nie otrzymał odpowiedzi na swoje zapytanie 
zgłoszone na jednej z wcześniejszych sesji w sprawie dot. zalewania posesji ul. Złotej Parkowej 
Stadionowej , ponieważ jakoby takie nie padło. Radny poinformował, że pytanie takie było 
zadane przez jego osobę, co zapisane zostało na nagraniu audio-video z sesji.  

Radna Z. Kasperska nawiązując do wcześniej złożonego wniosku w sprawie utworzenia Rady 
Seniorów i uzyskanej   odpowiedzi, o podjęciu realizacji w II połowie tego roku ponowiła 
wniosek o przyspieszenie działań powołania Rady Seniorów.   

Więcej spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 7. 

 

Sprawozdanie  z realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
za 2017 rok. przedłożyła Sekretarz Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych – pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej R. Bednarek.  

Sprawozdanie stanowi zał. nr 3  do niniejszego protokołu.  

 

Glos zabrała radna A. Marciniak , zwróciła się z pytaniem do przedkładającej powyższe 
sprawozdanie, pytała, czy od bieżącego roku środki z Gminnego Programu Profilaktycznego 
przekazywane są do szkół, na które sekretarz Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych odpowiedziała twierdząco, informując jednocześnie, że jest to 
kwota 7 tys. dla każdej ze szkół.  

Więcej głosów nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 8. 
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Kierownik Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w 
Petrykozach J. Pluciński przedstawił informację o ochronie zdrowia na terenie Gminy 
Pabianice.  
Informacja stanowi pisemny załącznik nr 4  do niniejszego  

Ponadto Kierownik poinformował, że w POZ GOZ w Petrykozach działa Poradnia Uzależnień, 
niestety nie udało się zawrzeć na jego  działalność kontraktu z NFZ, kolejne podejście 
planowane jest na 1 lipca 2018 r.  

Poinformował także, że na wprowadzenie komputeryzacji e- druków pozostaje jeszcze czas 1,5  
roku. 

Następnie głos zabrała specjalista terapii uzależnień z Poradni Leczenia Uzależnień  w PZOZ 
Gminnego  Ośrodka Zdrowia w Petrykozach p. I. Filipczak i przedłożyła krótką informację na 
temat działalności tej poradni. 

Informacja pisemna w powyższym temacie stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 

Głównymi informacjami jakie przedłożyła to takie, że poradnia działa zupełnie bezpłatnie. 
Funkcjonuje w formie spotkań indywidualnych i grupowych. Pacjenci przyjmowani są bez 
skierowań, prowadzone są  terapie dla pacjentów uzależnionych: od alkoholu, narkotyków, 
dopalaczy hazardu, zakupoholizmu, prowadzona jest psychoterapia  dla par małżeńskich 
mających  problemy. Poradnia współpracuje z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w 
Pabianicach oraz szkołami z terenu gminy Pabianice. Pacjenci objęci są opieką lekarza 
psychiatry. Prowadzone są indywidualne terapie ze sprawcami przemocy, poradnia  opiekuje 
się także  rodzinami osób uzależnionych.   

Do  złożonych  informacji  nie zgłoszono w dyskusji żadnych głosów. 

Przewodniczący Rady  podziękował prelegentom za przybycie na sesję Rady Gminy  i 
przedłożenie  informacji  w powyższych tematach.  

 

Ad. pkt 9. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański przedstawił sprawozdanie z 

przeprowadzonych kontroli w 2017r., co stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Do powyższej informacji nie zgłaszano uwag, ani pytań. 

 

 

Ad. pkt 10. 

 

W-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pabianice przedstawiła projekty uchwał od nr roboczego 

LII/A/2018 do nr roboczego LII/M/2018, co stanowi zał. od nr 7 do nr 19. 

 

Po przedstawieniu projektu uchwały o nr roboczym LII/A/2018 w sprawie rozpatrzenia skargi 

na Wójta Gminy Pabianice dotyczącej budowy jezdni ul. Złotej w Piątkowisku wraz z jego 

uzasadnieniem, Przewodniczący Rady Gminy oddał głos publiczności. 

 

W pierwszej kolejności wypowiedział się właściciel czterech działek na ul. Stadionowej Pan 
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Piotrowski. Stwierdził, że wszystkie jego działki są działkami opłaconymi. Poniesione koszty 

miały zwiększyć wartość tych działek jako budowlanych kupując je jako działki rolnicze. 

Okazuje się, że w obecnej chwili te działki są działkami rolniczymi, niewartościowymi, gdzie 

ciągle stoi woda. Nie można tam zrobić żadnego podłączenia, ponieważ nie może wjechać 

ciężki sprzęt. W związku z tym pytał, czy Wójt przewiduje rekompensaty za to, że Pan nie 

może nic z tymi działkami zrobić. 

 

Następnie głos zabrała mieszkanka ul. Stadionowej Pani M. Lichnowska. Stwierdziła, że trochę 

się pogubiła, ponieważ uchwała i uzasadnienie dot. ul. Złotej. Stwierdza się tam, że zabrania 

się odprowadzania wód opadowych do studzienek spływowych. Jednak w piśmie Wójta mowa 

jest również o ul. Stadionowej, i na końcu pisma wskazuje się, że Wójt jednak wyda zgodę na 

podłączenie się do tych studzienek, jeżeli mieszkańcy z takim wnioskiem wystąpią. Jej zdaniem 

jedno pismo zaprzecza drugiemu. Ponadto poinformowała, że nie otrzymała odpowiedzi na 

pismo dot. ul. Stadionowej, które skierowała do Urzędu. Nie ma też uchwały w tej sprawie. 

Dlatego nie wiedziała jaka jest sytuacja mieszkańców ul. Stadionowej. Pytała, czy także w tej 

sprawie będzie podjęta uchwała. Wyraziła przy tym pogląd, że treść pism wskazuje nieprawdę. 

Nie zainstalowano tam sączków. Nie zgadzała się także z opinią, że rów, który tam był nie 

spełniał funkcji rowu melioracyjnego. Wg niej rów ten pełnił funkcję rowu przydrożnego, który 

zbierał całość wody, dlatego tam zawsze stała woda, na co mieszkańcy mają dokumentację 

zdjęciową. Zaprzeczyła jakoby po przekształceniu terenów z rolnych na budowlane 

wnioskowano o usunięcie melioracji. Stwierdziła, że sączki nadal są i odprowadzają wodę do 

rowu, którego nie ma. W imieniu własnym i mieszkańców była w stanie udostępnić teren by 

odbudować rów. Chciała również wiedzieć na podstawie jakich informacji twierdzi się, że 

ubiegły rok był bardziej deszczowy od poprzednich. Uprzedziła, że mieszkańcy zamierzają 

składać pozwy do sądu w związku z zalewaniem posesji i zagrożeniem własności mieszkańców, 

przez niewłaściwie jej zdaniem wykonaną inwestycję. 

 

Do powyższych zarzutów odniósł się W-ce Wójt. W pierwszej kolejności zauważył, że uchwała 

odnosi się do ul. Złotej, ponieważ skarga dotyczyła właśnie tej ulicy i ul. Parkowej. Jednak 

uznano, że ul. Parkowa została wymieniona pomyłkowo, ponieważ nie była objęta inwestycją. 

Następnie stwierdził, że gmina nie przewiduje wypłaty rekompensaty w związku ze spadkiem 

wartości nieruchomości. Zdaniem Urzędu wartość tych nieruchomości nie spadła. Biorąc pod 

uwagę ceny rynkowe działek na ul. Stadionowej, to poniżej 100 zł/m2 żadna działka nie została 

sprzedana. 

 

Pan Piotrowski stwierdził, że dotyczy to działek niezalanych. 

 

W-ce Wójt odpowiedział, że działki na ul. Stadionowej znajdujące się w okolicy ul. Eichlera, 

czyli zasypanego rowu, zgodnie z pozwoleniem wodno-prawnym mają możliwość podłączenia 

się do przykanalików i odprowadzenia wody do kanalizacji deszczowej, jeżeli z takim 

wnioskiem mieszkańcy wystąpią i wybudują ostojnik. Na pozostałym odcinku pozwolenie 

wodno-prawne nie przewidywało takiej możliwości. Poinformował ponadto, że większość 

radnych, po jednym z posiedzeń komisji w grudniu była w terenie. Urząd ze swej strony nie ma 

nic więcej do dodania. Przyznał, że mieszkańcy mają prawo skierować sprawę do sądu. 

 

Jeden z mieszkańców pytał, kto w tej sytuacji zawinił. Uważał, że nie osoby, które zakupiły 

działki. 

 

W-ce Wójt podkreślił, że wybudowanie drogi nie spowodowało zalewania działek. Z kolei rów 

został zasypany, ponieważ wydano na to zgodę w pozwoleniu wodno-prawnym. Wykonała to 
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osoba z uprawnieniami, a nie była to pojedyncza decyzja urzędnika. 

 

Do powyższego odniosła się ponownie Pani M. Lichnowska, która stwierdziła, że ci fachowcy, 

których zatrudniła gmina nie byli w stanie podłączyć kanalizacji. Również te osoby podłączały 

kanalizację u wuja Pani M. Lichnowskiej, który poniósł opłatę adiacencką i nie byli tego w 

stanie zrobić, ponieważ zapadał się teren. Dlatego zdaniem Pani działki nie mają tak naprawdę  

podłączonej kanalizacji i przez to straciły status działek budowlanych. 

 

W-ce Wójt zauważył, że przy budowie kanalizacji sanitarnej ok. 2011r., gdy nie było 

wybudowanej drogi i były rowy, które zgodnie z opinią mieszkańców odbierały wodę, też był 

problem. Na pewnym odcinku wykonawca nie był w stanie kontynuować budowy przez 

miesiąc, musiał odwadniać teren. Dlatego ta inwestycja w tamtym czasie się wydłużyła. Dodał, 

że nie był to rok tak mokry jak ubiegły. Jest to informacja potwierdzona przez Instytut 

Meteorologii z „Lublinka”. Suma opadów w ubiegłym roku była o 30-40% większa niż 

przeciętnie. Stwierdził, że tam tak jest. Na tym terenie przebiegają żyły wodne. 

 

Pani M. Lichnowska pytała w związku z tym, dlaczego, skoro wiedząc jaki jest tam teren, 

zasypuje się rów. 

 

W-ce Wójt odpowiedział, że Starostwo Powiatowe wydało zgodę w pozwoleniu wodno-

prawnym, zgodnie z dokumentacją projektową.   

 

W związku z tym Pani M. Lichnowska zapowiadała przeprowadzenie kontroli powykonawczej. 

 

Do powyższej dyskusji odniósł się również radny A. Skawiński. Nie odnosił się do uchwały. 

Stwierdził, że można przerzucać się argumentami, czy skarga jest zasadna, czy bezzasadna. 

Uważał, że skoro jest problem, to należy go rozwiązać. Odniósł się również do treści pism. 

Przypomniał, że chciał uzyskać odpowiedź na poprzedniej sesji lub na piśmie, jak Urząd 

zamierza rozwiązać ten problem. Jego zdaniem nie jest rozwiązaniem podniesienie działek, na 

których wybudowane są domy, ponieważ jest to fizycznie niemożliwe. Następnie zacytował 

treść pisma Wójta, tj.: „Przed przebudową ul. Złota i Stadionowa stanowiły ciek wodny”. 

Stwierdził, że nie przypomina sobie, żeby wcześniej ulice te były rzekami lub rowami. Kolejny 

cytat: „W miejscu istniejącego rowu przydrożnego umieszczone są sączki drenarskie, które 

umożliwiają odpływ wód opadowych”. Pytał, gdzie umożliwiają. Ponadto uważał, że może 

zasypany rów nie pełnił rowu melioracyjnego, ale przydrożny i odprowadzał wodę. Pomimo 

realizacji wielu inwestycji, np. w Bychlewie, Jadwininie, rowy powstawały, a tutaj się je 

zasypuje. W związku z tym radny oczekiwał w dniu dzisiejszym informacji, jak ten problem 

Urząd zamierza rozwiązać. 

 

Dalszych głosów, ani uwag nie było. 

 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. 

 

Uchwała Nr LII/466/2018 została przyjęta 8 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 3 głosach 

wstrzymujących. 

 

Projekt uchwały o nr roboczym LII/B/2018 nie był poddany pod głosowanie z uwagi na jego 

wycofanie przez Wójta z porządku obrad sesji. 

 

Kolejnym projektem był projekt uchwały o nr roboczym LII/C/2018. Radni nie zgłaszali uwag, 
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ani wniosków do powyższego. Projekt został poddany pod głosowanie. Uzyskał 10 głosów 

przeciw jego przyjęciu, przy 5 głosach wstrzymujących. 

 

Dalsze projekty od nr roboczego LII/D/2018 do nr LII/K/2018 zostały przyjęte bez uwag. 

Uchwały Nr LII/467/2018, LII/468/2018, LII/469/2018, LII/470/2018, LII/471/2018, 

LII/472/2018, LII/473/2018 i LII/474/2018 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym 

odrębnie nad każdą  z nich, jednomyślnie. 

 

Natomiast autopoprawki zgłoszone zostały do projektów o nr roboczych LII/L/2018, 

LII/Ł/2018 i LII/M/2018. W każdym z nich omyłkowo wpisano rok 2017, natomiast należało 

wpisać rok 2018. 

 

Radni przyjęli powyższą uwagę do wiadomości. 

 

Uchwały Nr LII/475/2018, LII/476/2018 i LII/477/2018 wraz z poprawkami zostały przyjęte w 

głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą  z nich, jednomyślnie. 

 

 

Ad. pkt 11. 

 

W ramach odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski poinformowano, że odpowiedzi z 

poprzedniej sesji zostały udzielone. 

 

Przewodniczący Rady w związku z tym zastanawiał się nad zasadnością wpisywania tego 

punktu do porządku obrad sesji. 

 

W związku z tym radny A. Skawiński zauważył, że jest to wymóg statutowy. Ponadto 

stwierdził, że w tym punkcie powinny być udzielane odpowiedzi za interpelacje, zapytania i 

wnioski, które padły na bieżącej sesji. 

 

Odnosząc się do powyższego W-ce Wójt zauważył, że na część poruszonych wcześniej kwestii 

może udzielić odpowiedzi, jeżeli radni nie będą życzyli sobie odpowiedzi pisemnych. 

 

W związku z wyrażeniem chęci przez radnego A. Skawińskiego uzyskania odpowiedzi ustnej 

W-ce Wójt odniósł się do następujących spraw. Poinformował, odnosząc się do sprawy grantów 

sołeckich, że wnioski do Urzędu Marszałkowskiego można składać do 28 lutego br. Wnioski 

są przygotowane i podpisane. W dniu jutrzejszym zostaną dowiezione do Urzędu. 

 

Radny A. Skawiński dopytał jakie sołectwa złożyły wnioski, a także na realizację jakich zadań 

będą składane wnioski. 

 

W-ce Wójt odpowiedział, że tylko 3 wnioski mogą być złożone do Urzędu Marszałkowskiego 

i 3 zostaną złożone, tj. sołectwa: Jadwinin, Porszewice i Bychlew. Planuje się zakup tablic 

informacyjnych. 

 

Udzielając z kolei odpowiedzi radnemu K. Kowalskiemu odnośnie drogi w Rydzynach 

poinformował, że dokumentacja jest przygotowana i została zgłoszona do Starostwa 

Powiatowego. Uzyskała klauzulę: „bez uwag i sprzeciwu”. Urząd Gminy uzyskał również od 

Starostwa Powiatowego informację, że dokumentacja projektowa na oświetlenie przy drodze 

w Rydzynach zostanie uzgodniona po jej przedstawieniu. W związku z tym trwają 
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przygotowania w zakresie wyłonienia wykonawcy. 

 

Radny K. Kowalski zapytał, czy nie będzie „niespodzianek” jak poprzednim razem. 

 

W-ce Wójt odpowiedział, że oświetlenie trzeba zaplanować tak, żeby Starostwo uzgodniło 

projekt. Oświetlenie zostanie zaplanowane w innym miejscu. 

 

 

Ad. pkt 12. 

 

Jako pierwszy w ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych głos zabrał radny 

H. Szafrański. Radny podziękował za wykonanie oświetlenia ulicznego na odcinku Bychlew-

Jadwinin. 

 

Podziękowania złożył również radny J. Błoch, który skierował je do Skarbnik. Radny docenił 

wkład pracy i wysiłku Skarbnik wiedząc jak odpowiedzialna jest to funkcja. 

 

Radni dołączyli się do podziękowań bijąc brawo. 

 

Skarbnik podziękowała radnym. 

 

Radny H. Szafrański ze swej strony dołączył się do podziękowań. 

 

W dalszej kolejności głos zabrała radna A. Marciniak, która zwróciła uwagę na to, że przyjęty 

został program dofinansowujący wymianę kotłów grzewczych. Jej zdaniem zamiast 

przyjmować taki program należałoby raczej wnioskować o obniżenie cen lepszej jakości węgla. 

 

Radny A. Wąsat z kolei uważał, że należałoby rozważać możliwość budowy gazociągów. 

 

Sołtys wsi Rydzyny zwróciła uwagę na możliwość skorzystania z dofinansowania na budowę 

pomp ciepła. Pytała o wysokość dofinansowania, zauważając, że instalacja pomp ciepła to 

droga inwestycja. 

 

Sołtys otrzymała informację, iż uchwała określa te kwestie. 

 

Radny A. Skawiński zwrócił przy tym uwagę, iż rozgorzała dyskusja na temat uchwały, która 

została już przyjęta. Radny zauważył, biorąc pod uwagę działania podejmowane przez inne 

gminy w zakresie walki z emisją do atmosfery szkodliwych substancji oraz gminny plan 

gospodarki niskoemisyjnej, że należy podejmować działania w tym zakresie. Podkreślił 

również jak ważny jest to program dla mieszkańców, ponieważ stanowi realną pomoc. W swojej 

wypowiedzi odniósł się również do sprawy gazyfikacji. Przyznał, że również w tym zakresie 

należy podejmować działania, które zgodnie z prawem gmina również ma możliwość 

podejmować. Pytał jakie działania Urząd podejmuje. 

 

W tym zakresie odniósł się ponownie radny A. Wąsat. Radny przedstawił wymogi gazowni, 

które muszą być spełnione, aby gazownia zainteresowała się realizacją inwestycji. 

 

Dalszych tematów nie było. 
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Ad. pkt 13 

 

Przewodniczący zakończył LII sesję Rady Gminy Pabianice. 
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